
Tekstą rekomenduojame skaityti kartu su tėvais ar
asmeniniais padėjėjais/socialiniais darbuotojais.

Parama socialiai remtiniems asmenims
Socialiai remtinas žmogus gali gauti paramą.

Kai skiria socialinę paramą, žiūri į asmens arba jo

šeimos:

· Pajamas.

Pajamos yra žmogaus gaunami pinigai.

Socialiai remtino žmogaus pajamos yra mažos.

Socialiai remtinas žmogus

gali gauti Socialinę pašalpą;

Ją gauna, kai asmens pajamos

per mėnesį yra mažesnės

negu 161 euras 70 centų.

Prie pajamų neskaičiuoja:
- Vaiko pinigų;

- Slaugos išlaidų tikslinės kompensacijos;

- Priežiūros (pagalbos) išlaidų tikslinės kompensacijos;

- Našlio (našlės) pensijos;

-Vienišo asmens pensijos.

Mažinamos gaunamos pajamos (20-40 procentų):

-Darbo užmokestis;

-Nedarbo draudimo išmoka;

-Darbo paieškos išmoka.



Žmogus taip pat gali gauti:

· Būsto šildymo kompensaciją;
· Vandens išlaidų kompensaciją.

Būsto šildymo kompensaciją ir

karšto, šalto vandens kompensaciją gauna,

kai žmogaus pajamos mažos, tai reiškia, kad

- būsto šildymo išlaidų kompensaciją žmogus gali gauti, jei išlaidos šildymui 

viršija 10 procentų skirtumo tarp jo gaunamų pajamų ir 2 valstybės remiamų 

pajamų dydžių (294 eurai) kiekvienam šeimos nariui arba 3 valstybės 

remiamų pajamų dydžių (441 euras) vienam gyvenančiam asmeniui.

Pavyzdys. Gyvena du žmonės bute, kurio dydis yra 50 kvadratinių metrų. 

Abu kartu gauna iš viso 1026 eurų pensiją. Paskaičiuojame jų pajamas 

atimdami valstybės remiamas pajamas: 1026-(294x2)=438 eurai. Kadangi jie 

gali mokėti 10 procentų nuo šių pajamų, reiškia, kad už šildymą ši šeima gali 

mokėti 43 eurus 80 centų. Jei reikės mokėti daugiau, skirtumą sumokės 

savivaldybė. 

- geriamojo vandens išlaidų kompensaciją žmogus gali gauti, jei išlaidos 
geriamam vandeniui viršija 2 procentus bendrai gyvenančių asmenų arba 
vieno gyvenančio asmens pajamų;  

- karšto vandens išlaidų kompensaciją žmogus gali gauti, jei išlaidos karštam 
vandeniui viršija 5 procentus bendrai gyvenančių asmenų arba vieno 
gyvenančio asmens pajamų.

Dėl kompensacijos skyrimo:

· Kreiptis į seniūniją,

  kurioje asmuo gyvena.

· Rašyti prašymą internetu.

Prašymą galima pateikti adresu: www.spis.lt 


